

# တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢတၢ်သံကွၢ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤ ကွၢ်ဖိနီၣ်တၢ်တၢ်စၢၤတၢ်စၢၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါ

# NAPLAN

2021

NAPLAN မ့ၢ်ထံကီၢ်တၢ်သ့လၢလံၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေးအတၢ်ဒီးစဲးတခါ လၢကွၢ်ဖိတဖၣ်အနံၣ် 3, 5, 7 ဒီး 9 တနံၣ်တဘျီဖဲလၢမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်သ့လၢလံၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂံၢ်ခၢၣ်သန့ၣ်အကၢၤဒိၣ်လၢတၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်ခဲလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ NAPLAN မ့ၢ်ဝဲ ထံကီၢ်တၢ်ဒီးစဲး ထံတခါလၢ ပှၤဖဲသၣ်လၢ ကီၢ်အီးစၢၤလဲၤဝဲလၢ ခဲလၢတဖၣ် ဒီးစဲးဘၣ်အီၤသ့န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဒီးစဲးအတၢ်သံကွၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ထွဲဒီး ကီၢ်အီးစၢၤလဲၤဝဲလၢ လၢညိၣ်သိၣ်ဒိၣ်- အဲးကလံးကျိၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေး။

NAPLAN အစၢတဖၣ် ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢ မိၢ်ပၤ/ပှၤကွၢ်ထွဲတဖၣ် ဒီးပှၤသိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ် တဖၣ် ကထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ ကွၢ်ဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢ တၢ်သ့လၢလံၤ ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေးကွၢ်ဒိၣ်လဲၣ် - လၢတၢ်တၢ်စၢၤ ဒိၣ်မ့ၢ်တၢ်ပၣ်ဃုၣ်လၢကွၢ်ပှၤတၢ်ပှၤအသိး ဒီးလၢထံလိၤကီၢ်ပှၤတၢ်ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးပတီၢ်န့ၣ်လီၤ။

NAPLAN တၢ်ဒီးစဲး မ့ၢ်တၢ်သံကွၢ် ကွၢ်အတၢ်ဒီးစဲးဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတၢ်အကျိၤကျဲၤ တခါ ဒီးတဆီတလဲ တၢ်ဒီးစဲးဆူညါလၢအိၣ်ဟံၣ်လီၤသးတဖၣ် ဒီးဖျါကွၢ်သ့တဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီးကွၢ်ဖိတၢ်ဒီးတၢ်တၢ်စၢၤအတၢ်မၤလိမၤဒီးအဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ နဖိအကွၢ်သရၣ် ကအိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်ကွၢ်ဖိအဂ့ၢ်ကတၢၢ် ဘၣ်ဃးနဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ။ ဃုၣ်ဒီးကွၢ်အဂ့ၢ်ကတၢၢ်ဒီးစဲးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်, NAPLAN တၢ်ဟံၣ်ဖျါ အံၤ တၢ်စူးကါအီၤ လၢကတၢၢ်ပီၣ်တဲကျဲၤသကိး နဖိအတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဒီးတၢ်မၤလိမၤတၢ်ကွၢ်တဖၣ် လၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်သကိးအီၤ ဃုၣ်ဒီးအကွၢ်သရၣ်သ့န့ၣ်လီၤ။

## ယကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ယဖိအ NAPLAN တၢ်ဟံၣ်ဖျါ အခါဖဲလဲၣ် ဒီးကတဲ ဘၣ်ယၢတၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်။

နမ့ၢ်မ့ၢ်ဘၣ် ကွၢ်ဖိတၢ်ဒီးစဲးဘၣ် NAPLAN တၢ်ဒီးစဲးဖဲတနံၣ်အံၤ လၢမၤတီၢ်ပူၤ အမိၢ်ပၤ/ ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်န့ၣ်, နဖိအကွၢ် ကဟ့ၣ်န့ၣ်ဖိအနီၣ်ကစၢ်တၢ်တၢ်စၢၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအစၢ န့ၣ်လီၤ။

နမ့ၢ်လၢဘၣ်သ့လၢ ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်နဖိအ NAPLAN တၢ်ဟံၣ်ဖျါ လၢလါအီးကူၣ် ဒီးဆူညါ တုၤကီၢ်စံၣ်ဒီးတၢ်တၢ်စၢၤတၢ်ပၤ တၢ်ပၤဆူၣ်ကျဲၤတၢ်ဒီးစဲးအပှၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ် ([www.nap.edu.au/taa](http://www.nap.edu.au/taa)) ဟ့ၣ်လီၤဘၣ်ဝဲ ကွၢ်ဖိနီၣ်ကစၢ်တၢ်တၢ်စၢၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဆူၣ်ကွၢ်တဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ။

နကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဖျါထီၣ်ဘးအတၢ်ရဲၣ်ယံၣ်ကျိၤ (မ့ၢ်တမ့ၢ် "ကဘီရီးကဲး") လၢအဟံၣ်ဖျါထီၣ်နဖိ အ NAPLAN တၢ်ဖးလံၤလံၤ, တၢ်ကွဲးလံၤလံၤ, တၢ်ကဒီးလံၤ, ကျိၢ်ဂံၢ်ထံးဒီးကျိၢ်တၢ်ပနီၣ်, ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေး အစၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

တီၤန့ၣ် 3, 5, 7 ဒီး 9 တၢ်သ့လၢလံၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေး အတၢ်ဒီးစဲး အစၢတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါ အီၤလၢလံၤတီၤရဲၣ်တဘျီ စးထီၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် 1 တုၤ တၢ်ပနီၣ် 10 န့ၣ်လီၤ။ လံၤတီၤရဲၣ်အံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်သ့ညါန့ၣ်ပၤ, တၢ်န့ၣ်ပၤန့ၣ်ဘျီ ဒီးတၢ်ကူၣ်သ့ကူၣ်ဘၣ် အပတီၢ်တဖၣ်ထီၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်သးလၢတၢ်ဒီးစဲးန့ၣ်လီၤ။

## တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဟ့ၣ်လီၤ NAPLAN လၢကွၢ်ပူၤဒိၣ်လဲၣ်။

NAPLAN မၤတၢ်လၢပှၤယံၣ်ဖိခိၣ် ဃုၣ်ဒီးပညိၣ်ကွၢ်ဖိဘၣ်ဝဲ ကွၢ်တဖၣ်ခဲလၢ လၢကဆီတလဲ ကွၢ်တၢ်ဒီးစဲးလၢလံၤစးခိၣ်ပှၤယံၣ်လၢ 2022 န့ၣ် န့ၣ်လီၤ။

တၢ်အံၤအိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ် ဖဲလၢမ့ၢ် 2021 န့ၣ် ကွၢ်ဖိတနီၣ် ဒီးစဲး NAPLAN တၢ်ဒီးစဲးလၢစးခိၣ် ဖဲအဂၢၢ် တနီၣ် ဒီးစဲးဝဲလၢပှၤယံၣ်ဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ။

NAPLAN ပှၤယံၣ်ကျဲၤကျဲၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးစဲးလၢဂ့ၢ်ထီၣ်, အစၢတဖၣ်မ့ၢ်တီဘၣ်လီၤတၢ်ထီၣ် ဒီး ကွၢ်ဖိတၢ်ပၣ်ဃုၣ်ဘၣ်ထွဲအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ။

## ယကဘၣ်ဖးတၢ်ဟံၣ်ဖျါဒိၣ်လဲၣ်။

ဖဲလၢ ကဘီရီးကဲး တဘျီစုၣ်စုၣ်အဖိလၢန့ၣ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအလီၤဆီ လၢမ့ၢ်နဖိမၤပှၤဘၣ် တၢ်ဒီးစဲးတခါစုၣ်စုၣ်လၢပှၤယံၣ်ဖိခိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် လၢစးခိၣ်န့ၣ်လီၤ။ ကွၢ်ဖိနီၣ်ပတီၢ် 3 ခဲလၢတဖၣ် ဒီးစဲးဘၣ်တၢ်ဒီးစဲးတၢ်ကွဲးလံၤလံၤလၢစးခိၣ်န့ၣ်လီၤ။

ကွၢ်ဖိတဖၣ် မ့ၢ်ဒီးစဲးဘၣ်တၢ်ဒီးစဲးလၢပှၤယံၣ်ဖိခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢစးခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်-

- ကွၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဒီးစဲးအီၤလၢ တၢ်သ့လၢလံၤဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွေး အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ် တၢ်သိၣ်လိၤအီၤလၢလံၤညိၣ်သိၣ်ဒိၣ်ပူၤ
- ကွၢ်ဖိတဖၣ်အစၢတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်သံကွၢ်ထွဲကွၢ်ဖိအီၤဒီး NAPLAN တၢ်ဒီးစဲးတီၤရဲၣ် တခါယီၤ အိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်အစၢလၢခဲခဲကပၤလၢ မ့ၢ်တၢ်ထီၣ်သတြီၤအီၤသ့န့ၣ်လီၤ။

NAPLAN မ့ၢ်တၢ်ပိးလိတခါလၢအိၣ်ဒီးအလှၢပူၤ လၢဟ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်တၢ်အကဲဘျုးတဖၣ် ဘၣ် ထွဲကွၢ်ဖိတၢ်ဒီးစဲးအတၢ်မၤလိမၤဒီးအဂီၢ်ဒိၣ်ကတီၢ် ဘၣ်ဆၣ်ပှၤနီၣ်ကစၢ်တၢ်တၢ်စၢၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအံၤ ကြၢးဘၣ်တၢ်ထွဲထီၣ်န့ၣ်ပၤဘၣ်အိၣ်ပညိၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ပလီၤသး မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ဟံၣ်ဖျါထီၣ်က့ၤ ကွၢ်ဖိအတၢ်မၤလိမၤဒီးဖဲအဒီးစဲးအန့ၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဒၣ် တနံၣ်စုၣ်စုၣ်ပတီၢ် တၢ်ပနီၣ်ဘၣ်ထွဲဘူးကတၢၢ်ဃုၣ်ခါ လၢကွၢ်ဖိတၢ်ဟံၣ်ဖျါပူၤ န့ၣ်လီၤ။ န့ၣ်ပတီၢ် 3 တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ပနီၣ် 1-6, န့ၣ်ပတီၢ် 5 တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ပနီၣ် 3-8, န့ၣ်ပတီၢ် 7 တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ပနီၣ် 4-9, န့ၣ်ပတီၢ် 9 တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ပနီၣ် 5-10 န့ၣ်လီၤ။ တကွၢ်ဒိၣ်တဖၣ် လၢကွၢ်ဖိတၢ်ဟံၣ်ဖျါအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲတၢ်ပတီၢ် လၢတီၤခၢၣ်သးကွၢ်ဖိ 60 မျးကယၤ, ထံကီၢ်တၢ်ထီၣ်ဃုၣ်အစၢ ဒီးထံကီၢ်တၢ်ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးကတီၢ်အဖုၣ်ကတၢၢ်လၢ တနံၣ် စုၣ်စုၣ်ပတီၢ် န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢကီၢ်စံၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ပတီၢ်နီၣ်နီၣ် ဟံၣ်ဖျါဝဲ ကွၢ် ဒီးမ့ၢ်တမ့ၢ် ကီၢ်စံၣ်တၢ်ထီၣ်ဃုၣ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ကွဲးဖျါစုၣ်ကီး တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ် လၢကွၢ်ဖိတဖၣ် ဒုး န့ၣ်ဟံၣ်ထီၣ်ဘၣ်ဝဲနီၣ်နီၣ် လၢတၢ်ဒီးစဲးပူၤဖဲတၢ်ပနီၣ်တခါစုၣ်စုၣ်န့ၣ်လီၤ။

## NAPLAN မာစာတဖၣ်ယဖိဒလံၣ်

NAPLAN ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ် တၢ်ခွဲးဂုၤယၢ်ဘၣ် လၢက့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ် ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ် တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤလိမၤဒီးဘၣ်ဝဲ လၢတၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးတၢ်ကွၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ က့ၢ်တဖၣ်အစၢတဖၣ် ဒုးန့ၣ်ဘၣ် မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ် လၢအဖိအတၢ်ဒီးစဲး လၢ တၢ်ဖးလံာ်လၢ်, တၢ်ကွဲးလံာ်လၢ်, တၢ်ကဒီးလံာ်, ကျီၢ်ဂံၢ်ထံးဒီးကျီၢ်တၢ်ပနီၣ် ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး အိၣ်ဒ်လံာ်န့ၣ်လီၤ

တၢ်ထီၣ်သၢၣ်ဒီး နဖိအတၢ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် ဒီးက့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ်အိးစၢၣ်လံာ်ပူၤ တၢ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် ဒီးတဖၣ်အစၢတဖၣ်ပူၤတၢ်သကိးတဖၣ် အတၢ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ NAPLAN အစၢတဖၣ် မာစာတဖၣ်မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီးက့ၢ်တဖၣ် လၢကတၢ်ပီၣ် တၢ်ပီၣ်သကိး ဘၣ်ဃး က့ၢ်တဖၣ်အစၢတဖၣ်လၢထီၣ်လၢထီၣ် ဃုာ်ဒီး က့ၢ်သရၣ်တဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ ဒီဖျါလၢ NAPLAN ဃုာ်ညါန့ၣ်နဖိအတၢ်လၢထီၣ်လၢထီၣ်လၢန့ၣ်ကတီၢ် 3, 5, 7 ဒီး 9 အယီၤ တၢ်အံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ပညိၣ်အတၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ် လၢက့ၢ်တဖၣ်ထီၣ် ဘၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးန့ၣ်လီၤ

## လၢယဖိအတၢ်အိၣ်သးခါဆူညါအဖိခိၣ် တၢ်အစၢအံၤ ကအိၣ်ဒီး တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူး မနုၤလံာ်

NAPLAN အစၢတဖၣ် ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကါဒိၣ် ဘၣ်ဃးတၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီး တၢ်ဂံၢ် တၢ် ဒွဲး အတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ် လၢနဖိမၤလိမၤဒီးဘၣ်ဝဲလၢက့ၢ် လံာ်ညိၣ်သိၣ်ဒိၣ်ပတီၢ်န့ၣ်လီၤ တၢ် အစၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မၤလၢထီၣ်ပူၤထီၣ် တၢ်ဒီးစဲးအဂၤတဖၣ်အစၢ လၢနဖိဒီးစဲးအံၤလၢက့ၢ် န့ၣ်လီၤ အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်ဒီးနဖိအက့ၢ်တဖၣ် လၢတၢ်န့ၣ်ပၢ်ဘၣ်နဖိအတၢ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် ဒီးတၢ်လၢထီၣ်လၢထီၣ်မဲးတၢ်ဒီးစဲးကတီၢ်ခါန့ၣ်လီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ တၢ်စူးကါအံၤသ့ လၢကဆိၣ်ထွဲမၤစာတဖၣ်နဖိဒ်သိး ကတုၤထီၣ်ဘၣ်အတၢ်လၢတၢ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

လၢက့ၢ်အတၢ်ဖျါတဖၣ်အမိၢ်ညါန့ၣ်, က့ၢ်တနီၤနီၤ ကဃုကွၢ်ဝဲ NAPLAN တၢ်ဖျါ ဒ်အမ့ၢ် အတၢ်ဒီးစဲးန့ၣ်လီၤက့ၢ်ကျိၤကွၢ်တမံၤအသိးန့ၣ်လီၤ NAPLAN တၢ်ဒီးစဲး အံၤ တၢ်တဒုးအိၣ် ထီၣ်အံၤ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဒီးစဲးန့ၣ်လီၤက့ၢ်အဂီၢ်ဘၣ် ဒ်လံာ်ဂုၤ, တၢ်အစၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ တၢ်စူးကါ အံၤသ့ လၢကတၢ်ဘၣ်သ့ၣ်ညါက့ၢ်အသိးလၢက့ၢ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ နဖိအိၣ်ဒီးတၢ် ဘၣ်ယိၣ်တမံၤမၤန့ၣ်, ACARA ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်ဟ့ၣ်ဘါန့ၣ်လီၤ နကကစံးကတီၢ်သကိးတၢ်ဒီးက့ၢ်န့ၣ် လီၤ

## NAPLAN မာစာတဖၣ်ယဖိဒလံာ်

NAPLAN မ့ၢ်ထံကီၢ်တၢ်ဒိစဲး ထဲတခါလၢ ကီၢ်အိးစၢၣ်လံာ်ပူၤ ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးစဲးဘၣ်ဝဲလီၤ NAPLAN မာစာတဖၣ်-

- က့ၢ်သရၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကသ့ၣ်ညါဂုၤထီၣ် က့ၢ်တဖၣ်လၢလိၣ်ဘၣ်ဂုၤထီၣ်တၢ်တၢ်တဖၣ် မ့ၢ် တမ့ၢ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစာ
- က့ၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကသ့ၣ်ညါပနီၣ် တၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢတၢ် သိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အပူၤ
- က့ၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကဟ်လီၤဘၣ်တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးအဂီၢ်

- က့ၢ်တၢ်မၤကျိၤကျဲတဖၣ် ဒ်သိးကကွၢ်သမံသမံးဘၣ် တၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစာ လၢက့ၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲ
- ပုၤတဝၢ ဒ်သိးကထီၣ်ဘၣ်ဝဲ က့ၢ်တၢ်ထီၣ်ဃုာ်အစၢတဖၣ် လၢ ယက့ၢ် ပုၤယဲၤသးန့ၣ်လီၤ

NAPLAN မာစာတဖၣ်လၢထီၣ်စ့ၢ်ကိး က့ၢ်အဂၤတၢ်ဒီးစဲးတဖၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲဟ့ၣ်ဝဲဒၣ် ထဲလီၤကီၢ်ပူၤ တၢ်ထီၣ်သၢၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒ်သိး ကမၤစာ ပဒိၣ်ပပုၤတဖၣ်လၢ ကသမံထံက့ၢ် တၢ် အကိၢ်စီ လၢတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ၣ်တၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် မၤတၢ်ဒ်လံာ် ဒီးမ့ၢ်က့ၢ်တဖၣ် တုၤထီၣ် ဘၣ် တၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးဂံၢ်ခိၣ်ထံးပတီၢ်န့ၣ်လီၤ

## မ့ၢ်မတၢ်တဖၣ်လၢက့ၢ်ဘၣ်တၢ်အစၢတဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လံာ်

လၢတနီၣ်စ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ်, တၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲတၢ်ဒီးစဲးအပူၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤက့ၢ်လၢ က့ၢ်ဖဲခဲလၢတၢ်အစၢတဖၣ်လၢဒီးစဲးဘၣ် NAPLAN န့ၣ်လီၤ က့ၢ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ် ထီၣ်အံၤ လၢကစူးကါဘၣ်ဝဲ တၢ်အစၢတဖၣ် လၢကတီၢ်ဘၣ် သ့ၣ်ညါအတၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်ကျိၤ လၢ တၢ်မၤဂုၤထီၣ်တၢ် လၢက့ၢ်ဒီဖျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ က့ၢ်ဖဲနီၣ်ကစၢ်တဂၤစ့ၢ်စ့ၢ် တၢ်ဖျါအိၣ်လၢတၢ် ဘၣ်တၢ်ဘၢန့ၣ်လီၤ ပုၤလၢတမ့ၢ် နလီၤကစီတၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲတၢ်ဒီးစဲးအပူၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါ မ့ၢ်တမ့ၢ် ပုၤလၢတမ့ၢ်န့ၣ်အပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ကွၢ်ဘၣ်နဖိအတၢ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ

က့ၢ်တၢ်အစၢထီၣ်ဃုာ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ရၢလီၤအံၤဆူၣ်ကမုၢ်ဖဲ ယက့ၢ် (*My School*) ([www.myschool.edu.au](http://www.myschool.edu.au)) န့ၣ်လီၤ ပုၤယဲၤသးန့ၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်မၤသီထီၣ်ဝဲဒၣ် ဃုာ်ဒီးန့ၣ်ပူၤ က့ၢ်တၢ်အစၢတဖၣ်ဖဲ န့ၣ်ထီၣ်ခိၣ်ထံးသၢလါ တနီၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ ယက့ၢ် (*My School*) ပျဲ ဘၣ်ပုၤတဝၢလၢကကွၢ်ဘၣ် က့ၢ်တဖျါစ့ၢ်စ့ၢ်အတၢ်ဟ်ပနီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကၢၣ်ကျိၤ ဃုာ်စ့ၢ်ဒီး တၢ်ထီၣ်သၢၣ်ဒီးက့ၢ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးပုၤက့ၢ်ဖိနီၣ်ဂံၢ် လီၤပလီၤသးန့ၣ်လီၤ နဖိအနီၣ်က စၢ်တၢ်အစၢတဖၣ် တအိၣ်လၢ ယက့ၢ် (*My School*)ဘၣ်န့ၣ်လီၤ

## တၢ်အစၢတဖၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်လၢယ ဖိဒီးယၢမ့ၢ်လၢက့ၢ်စိဘၣ် အံၤန့ၣ် တၢ်မနုၤကဲထီၣ်သးလံာ်

NAPLAN တၢ်ဒီးစဲး မၤကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီး အတၢ်လၢထီၣ်လၢထီၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်လၢ်ဒီး တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲး န့ၣ်လီၤ က့ၢ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအံၤဃုာ်ဒီး တၢ်ဒုးန့ၣ်ဟ်ပနီၣ် လၢအဝဲသ့ၣ် အိၣ်ဘၣ်အပတီၢ် လၢတၢ်ဒီးစဲးတံၤရဲၣ်ကျဲတခါစ့ၢ်စ့ၢ်အဖိခိၣ်ထဲလံာ် န့ၣ်လီၤ တၢ်မ့ၢ်ထီၣ်သၢၣ်ဒီး ဘၣ် NAPLAN အစၢတဖၣ်လၢထဲလီၤကီၢ်ပူၤဒီးဘၣ် လၢက့ၢ်တဖၣ် ဒီးလၢတကတီၢ်ဘၣ်တ ကတီၢ်သန့က, က့ၢ်တဂၤ အတၢ်လၢထီၣ်ခါဖျါမ့ၢ်န့ၣ်လၢတၢ်ဒီးစဲးန့ၣ် ဒ်ဘၣ်မၤဟူးအတၢ်မၤလိ မၤဒီးသ့န့ၣ်လီၤ

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ထီၣ်တမံၤမဲး ဘၣ်ဃးဒီးနဖိအ NAPLAN အစၢတဖၣ်န့ၣ်, နကျိၤတၢ်ပီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်အံၤဒီးနဖိအက့ၢ်သရၣ် လၢမ့ၢ်ပုၤလၢ အိၣ်ဒီး တၢ်ထီၣ်ကွၢ်စိအဂုၤကတၢ် ဘၣ်ဃးနဖိအတၢ်က့ၢ်ဘၣ်က့ၢ်သ့ တၢ်လၢထီၣ်လၢထီၣ် န့ၣ်လီၤ

လၢကကွၢ်အံၤထီၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး NAPLAN ဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ် မၤဘၣ်တၢ်လၢပုၤယဲၤဖိ ခိၣ်အဂီၢ် ကွၢ်ဘၣ်ဖဲ [www.nap.edu.au](http://www.nap.edu.au)